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Geachte college, geachte raad en overige aanwezigen en toehoorders,

Vandaag behandelen wij in de raad de Jaarstukken 2020 en de Voorjaarsnota 2021, tezamen
met enkele bijbehorende besluitstukken.

De fractie van VVD Westerveld wil in haar inbreng van vandaag samen met de andere fracties
mijmeren over de toekomst van de gemeente. Wat voor gemeente willen we zijn? Hoe willen
we omgaan met de wensen en behoeftes van onze inwoners, ondernemers, bezoekers en
andere betrokken partijen? Hoe gaan we bijvoorbeeld om met de inbreng van onze inwoners
in de vorm van de participatie samenleving?

Op de website van een van onze collega fracties staat een prachtig stuk over de rol van de
raad, onze fractie heeft dit met genoegen gelezen en we willen hier graag een stukje uit
citeren: “In een democratische gemeenschap bestaat altijd een mix van uiteenlopende
belangen, strevingen, voorkeuren en opvattingen. De gekozen raadsleden hebben tot taak
om in alle voorkomende kwesties en gevallen, die mix, die ze als gezelschap van verschillend
denkende vertegenwoordigers daadwerkelijk zèlf zijn, tot een uitsluitsel te laten komen. Er
valt dan uiteindelijk een raadsbesluit in het algemeen belang, resultaat van de actuele stand
van die politiek-maatschappelijke mix.“ De conclusie van de auteur is dat de gemeenteraad
van ‘lammetje’ weer ‘leeuw’ moet worden en onze fractie voelt zich hiertoe zeker geroepen!

Er zijn enkele voorbeelden te noemen van participatietrajecten waar wij als fractie
vraagtekens bij hebben. Als we als gemeente in overleg gaan met inwoners, maar vergeten
een duidelijk kader aan de voorkant vast te stellen of mede te delen, dan is het haast niet te
voorkomen dat er achteraf teleurstelling ontstaat. Teleurstelling bij de inwoners, omdat zij
niet terugzien waarom gevraagd is en teleurstelling bij de raad, omdat we moeten
constateren dat het budget nimmer toereikend is en dat er derhalve op andere vlakken via
direct snijden in uitgaven of voorzieningen, of via de kaasschaafmethode over een breder
vlak bezuinigd moet worden.

De gemeente moet de communicatie met onze inwoners en ondernemers fors gaan
verbeteren. In de laatste reguliere raadsvergadering van dit politieke jaar hebben wij hier als
fractie een voorschot op genomen tijdens de rondvraag. Wij hebben onze inbreng gedeeld
op social media en het is opgepakt door de lokale kranten. We hebben hier enorm veel
reacties op gehad. Verhalen waar wij ons als fractie veelal niet kunnen voorstellen hoe
besluitvorming in dit huis verloopt. Wij willen hier vandaag twee voorbeelden aanhalen.

Ten eerste de ingezonden brief van de ondernemersvereniging uit Diever over de
evenementenvergunning. De ondernemersvereniging heeft meegedacht in het Brinkenplan,
voor de herinrichting van de kern. Vast uitgangspunt hierbij was dat ook na de herinrichting
de evenementen die al bij jaar en dag plaatsvinden rondom de Brink van Diever konden
blijven. Tot ieders verbazing worden op dit moment echter de zomermarkten en andere
grote en kleinere evenementen verwezen naar andere locaties. Voor de ondernemers
gevestigd aan de Hoofdstraat, de Peperstraat en de Brink van Diever is het een groot verlies
als de bezoekers van deze evenementen letterlijk aan hun deur voorbijgaan. Onze fractie kan



zich hier absoluut niet in vinden en heeft daarom de volgende motie voorbereid die hierbij
wordt ingediend: “ MOTIE – evenementen moeten mogelijk blijven in de dorpskernen”.

Een tweede voorbeeld van bijzondere besluitvorming betreft inwoners die al jarenlang een
garageverkoop houden op eigen oprit en dit altijd keurig melden bij de gemeente. Dit jaar
krijgen de inwoners echter geen toestemming. De reden hiervoor is dat er voor de verkoop
van goederen een standplaatsvergunning moet worden aangevraagd, welke niet past bij de
woonbestemming van deze inwoner. Serieus?? Ja, helaas wel. Hoe kan het dat in dit tijdperk,
waar je online via Marktplaats de hele wereld kunt kopen, iemand niet op zijn eigen erf wat
spulletjes te koop mag aanbieden? Waarom staat de gemeente dit jarenlang toe en ontvangt
de keurige aanvrager nu een afwijzing? Wij begrijpen hier helemaal niets van.

Laten we teruggaan naar het mijmeren over de toekomst…… De fractie van VVD Westerveld
wil dat onze gemeente een JA-MITS gemeente wordt in plaats van een NEE-TENZIJ gemeente.
Kijk naar wat wel kan, denk mee met inwoners en ondernemers en ga niet uit van
beperkingen. Heb vertrouwen in het initiatief van inwoners en het ondernemerschap van
bedrijven en neem hierin een faciliterende en ondersteunende rol aan. En boven alles,
communiceer helder en eenduidig over zaken. Wij doen hierbij nogmaals de oproep aan dit
college en haar ambtenaren om zich hiervoor hard te maken.

Uiteraard willen in de eerste termijn ook kort beschouwen op de financiële jaarstukken die
voorliggen. De jaarrekening over 2020 laat een klein positief resultaat zien. Positief is goed,
maar ook heel betrekkelijk. Het positief resultaat wordt met name veroorzaakt door
incidentele baten en deze kunnen niet de structurele lasten dekken in de
meerjarenbegroting. Daarbij zien we de vermogenspositie nog verder dalen. Voor het
zoveelste jaar op rij, kunnen we dan ook niet anders dan concluderen dat we wederom als
gemeente moeten bezuinigen. Opnieuw moeten er lastige keuzes worden gemaakt, weer is
er geen financiële ruimte voor nieuwe plannen. De fractie van VVD Westerveld betreurt dit.

Als inbreng op de voorjaarsnota willen we de volgende vijf opdrachten aan het college
meegeven om uit te werken richting de begroting van 2022:

- Ga over tot actief grondbeleid, wij dienen samen met andere fracties hiervoor een
motie in. Hier liggen kansen voor zowel de gemeente als haar inwoners.

- Voer vanaf 2022 tariefdifferentiatie in voor de toeristenbelasting. Hiervoor ligt reeds
een amendement van de fracties van CDA en PW voor, we zijn benieuwd naar de
reacties van andere fracties hierop en zullen hier in de tweede termijn op
terugkomen.

- Ga aan de slag met strategisch beleid voor de langere termijn en laat het beleid niet
bepalen door de waan van de dag. Denk hierbij aan woningbouw, de RES en de Regio
Zwolle als grote speerpunten.

- Neem het subsidiebeleid onder de loep. Een eerste voorschot hierop is reeds
genomen in het voorstel van het college. Jaarlijks geven wij nu ruim 3,5 miljoen euro
uit aan ondersteuning van een veelheid aan verenigingen, culturele instellingen, het
onderwijsveld en algemene voorzieningen. Om dit te duiden, dit is net zoveel als wat
jaarlijks wordt binnengehaald aan totale OZB heffingen. Sommige subsidies kennen
een wettelijk kader, maar voor de rest zouden wij graag uitgaan van het principe ‘de
gebruiker betaalt’ en alle huidige subsidies langs deze meetlat opnieuw afwegen.



- Zet serieus in op het onderzoek naar het uitbesteden van de taken in de openbare
ruimte. Laat aan de markt over wat door de markt beter ingevuld kan worden. Neem
afscheid van het uitvoerende werk waar mogelijk.

Tot slot wil onze fractie haar zorg uitspreken over het hoge verzuim en de hoge mobiliteit in
de ambtelijke staf. We zien hierdoor dat de werkdruk voor de andere medewerkers enorm
toeneemt en dat onze samenleving onvoldoende bediend wordt op dit moment! We hopen
dat hier in de komende maanden meer stabiliteit in komt en dat het werkplezier vergroot,
waardoor de hele gemeente hierdoor zal opbloeien en onze mijmeringen bewaarheid
worden.


